
 

                                                                         Komisia kultúry a mládeže 
 
 

ZÁPISNICA  

z on-line zasadnutia dňa 30.11. 2020 

 

Začiatok 15.40 h 

Prítomní:  M. Makovníková-Mosná, L. Ovečková, I. Jančoková,  M. Kleibl, Ľ. Kačírek,  

I. Lučanič, M. Černý – prišli po začiatku zasadania 

Neprítomní:  A. Kutlíková M. Kovačič, M. Vetrák  

 
 
Otvorenie, schválenie programu 

Predsedníčka komisie Mirka Makovníková-Mosná privítala na on-line zasadnutí 5 prítomných 
členov komisie (na uznášaniaschopnosť komisie je potrebných 6 členov). Členovia boli 
oboznámení o navrhovanej zmene programu: vyradenom bode č. 1 - VZN o miestnom 
poplatku za rozvoj na území MČ Bratislava-Petržalka (materiál pôde do komisií v budúcom 
roku), do bodu rôzne bude zaradená Koncepcia mediálnej stratégie, do programu kultúrneho 
bloku bol tiež zaradený bod - hlasovanie o rozpočtu na kapitolu 6.3.. Po pripojení 
a prezentovaní sa ďalšieho člena, komisia o upravenom programe rokovania hlasovala. 

Program:   

1. Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení výšky príspevku a 

spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti MČ Bratislava-Petržalka v znení VZN č. 4/2013,  č. 

3/2015, č. 4/2019, č. 7/2019, č. 15/2019 a č. 18/2019 

2. VZN č. _/2020 z 15. decembra 2020 o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu 

mestskej časti Bratislava-Petržalka 

3. Návrh podmienok obchodnej verejnej súťaže na prenájom športovej haly Prokofievova 

4. Infomateriál k projektom mestskej časti Bratislava-Petržalka za obdobie IV. štvrťrok 

2019 – III. štvrťrok 2020 

5. Harmonogram zasadaní: a) Infomateriál – Harmonogram MZ a MR na rok 2021 

           b) Plán komisií a hlasovanie o časoch KKaM na rok 2021  

6. KZP– odpočtovanie úloh z poslednej komisie a prezentácia materiálov (stanovisko k 

projektovej dokumentácii na zateplenie DK ZH, čerpanie kapitálok za r. 2020 a plán 

kapitálok 2021 - info, plán participácie na tému budúcnosť DK Luky, ai..)  

7. MKP – čerpanie kapitálok za r. 2020 a plán kapitálok 2021 - info k revitalizácii 

Vaviloviek – prezentácia overovacej štúdie a možná realizácia, ai. 

8. RKaS – programový blok: Vianočná Petržalka, programový plán na rok 2021 

a rozpočet na 6.3 

9. Koncepcia práce s mládežou – informácia s prezentáciou 

10. Rôzne 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  s ch v a ľ u j e   upravený program zasadnutia.  

Hlasovanie:   Prítomných:   6         Za:     6   Proti:  0  Zdržal sa:  0 

Záver:  Uznesenie bolo schválené. 



 

K bodu 1 /  Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení výšky 

príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v 

školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti MČ 

Bratislava-Petržalka v znení VZN č. 4/2013,  č. 3/2015, č. 4/2019, č. 7/2019, 

č. 15/2019 a č. 18/2019 

Dôvod úpravy súčasného VZN predstavila K. Brťková z OŠ. Je ním zmena príslušného 
zákona NR SR s platnosťou od 1.1.2021: jednotná suma pre všetky deti prijaté do MŠ. 
Dôsledkom tohto zákona je, že sa ruší znížený poplatok pre Petržalčanov a je navrhnutý 
nový, jednotný poplatok. V komisii kultúry bola v rámci diskusie vznesená pripomienka: 
vypustiť dátum v paragrafe 2 ods. 1 „do 31.10.“. K ďalším témam v diskusii bolo avizované, 
že sa čaká na nové vykonávacie predpisy, ktoré opäť prinesú odpovede na niektoré otázky, 
ako i spôsobia, že sa ešte raz bude musieť otvárať toto VZN. Členovia hlasovali o tomto 
materiáli s pripomienkou. 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  predkladaný návrh 
VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení výšky príspevku a 
spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 
zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Petržalka 
a   o d p o r ú č a   miestnemu zastupiteľstvu  s c h v  á l i ť   predložený 
materiál s pripomienkou.  

Hlasovanie: Prítomných: 7                          Za:  6             Proti:   0        Zdržal sa:    1 
Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

 

K bodu  2 /  VZN č. _/2020 z 15. decembra 2020 o poskytovaní finančných dotácií z 
rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

Materiál predstavila poslankyňa I. Jančoková. Nakoľko sa dotácie môžu podávať od 
1.1.2021, je potrebné avizované zmeny schváliť už teraz. Členovia komisie po širšej 
objasňujúcej diskusii pristúpili k hlasovaniu.  

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  predkladaný návrh 
VZN o poskytovaní finančných dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-
Petržalka a  o d p o r ú č a   miestnemu zastupiteľstvu  s c h v  á l i ť   
predložený materiál.  

Hlasovanie: Prítomných: 7                            Za:  7        Proti:   0       Zdržal sa:  0 

Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

 

 

K bodu  3 / Návrh podmienok obchodnej verejnej súťaže na prenájom ŠH Prokofievova  

Materiál predstavila Ľ. Pastorová, ktorá koordinovala spoluprácu medzi pracovnou skupinou 
ŠPORT a odbornými útvarmi MU. Po úvodných informáciách odpovedala členom komisie na 
otázky, pričom veľká časť diskusie bola ohľadom výšky povinnej investície (1.100 000,-Eur). 
Táto suma bola po technickom zhodnotení vyčíslená ako odhadovaná suma nevyhnutných 
investícií na prevádzku budovy počas 30 r.. Dotazovaná bola aj podmienka „multifunkčnosti“. 
Predkladaný návrh zohľadňuje požiadavky poslancov zapracované do súťaže, ktorú MZ 
schválilo ako nutný krok pri hľadaní riešenia využitia ŠH. Všetci, ktorí mali záujem pracovať 
na podobe súťažných podmienok, mali možnosť vstupovať do podoby materiálu 
v pracovných on-line diskusiách a následných 3 pripomienkových kolách. Pre pracovnú 



 

skupinu ostáva úloha navrhnúť mechanizmus hodnotenia – váha jednotlivých kritérií a príp. 
alternatívny postup, keď súťaž nebude úspešná. Do prac. Skupiny je možné pristúpiť. Po 
diskusii komisia kultúry o predkladanom návrhu hlasovala. 
 
Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  návrh podmienok 

obchodnej verejnej súťaže na prenájom športovej haly Prokofievova   a         
o d p o r ú č a   miestnemu zastupiteľstvu  materiál    s c h v  á l i ť.  

Hlasovanie: Prítomných: 7                            Za:  5        Proti:   0       Zdržal sa:  2 
Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

 

 

K bodu  4 /   Infomateriál k projektom mestskej časti Bratislava-Petržalka za obdobie 

IV. štvrťrok 2019 – III. štvrťrok 2020 

Infomateriál – prehľad stavu projektov za 12 mesiacov – bol zaradený do diskusie bez účasti 
predkladateľa, avizované bolo, že požadované úpravy v rozsahu prehľadnosti tabuľky (Excel, 
farebné rozlíšenie projektov podľa fázy realizácie) budú zapracované. 

 Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  Infomateriál k 
projektom MČ Bratislava-Petržalka   a  o d p o r ú č a   miestnemu 
zastupiteľstvu  materiál  z o b r a ť   n a    v e d o m i e.  

Hlasovanie: Prítomných: 7                            Za:  7        Proti:   0       Zdržal sa:  0 
Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

 

 

 

K bodu 5 /  Harmonogram  zasadaní  

a) Infomateriál – Harmonogram MZ a MR na rok 2021 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  Harmonogram  
zasadaní MZ a MR  mestskej časti Bratislava-Petržalka a  o d p o r ú č a   
miestnemu zastupiteľstvu  predložený materiál  s c h v  á l i ť. 

Hlasovanie: Prítomných: 7                            Za:  7        Proti:   0       Zdržal sa:  0 

Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

b) Plán komisií a hlasovanie o časoch KKaM na rok 2021 

Predsedníčka komisie iniciovala diskusiu ohľadom nových termínov komisie, k pondelkovým 
poobedným termínom navrhuje alternatívu v doobednom termíne.  

Úloha:  O konkrétnych návrhoch sa dohodne predsedníčka komisie s tajomníčkou a 
dá o termínoch hlasovať členom komisie cez doodle. Výsledný termín pošle 
tajomníčka členom komisie. Členovia, ktorým sa zmenili možnosti 
plnohodnotnej účasti na komisiách, ale vnímajú zabezpečenie účasť na 
komisiách ako problematické,  majú tiež možnosť zrieknuť sa členstva.  

 

 



 

K bodu 6 /  Kultúrne zariadenia Petržalky – odpočet úloh, plán 2021, rozpočet 6.3 

Komisie kultúry sa zúčastnila riaditeľka KZP M. Korenčiová a hl. dramaturg J. Benčík. Témy: 
Čerpanie kapitálok za r. 2020 – realizácia chladenia/klimatizácia v CCCentre a kúpa 
keramickej pece – úloha splnená.  
 
Príprava na zateplenie DK ZH – kapitálky vo výške 210 000,-eur sú vyčlenené 

v navrhovanom rozpočte na r. 2021. Stanovisko k vypracovanej projektovej dokumentácii 

zatiaľ nie je realizované (nie je to podmienka), nakoľko si však potrebné odborné posúdenie 

PD na zateplenie DKZH vyžaduje finančné krytie, posúdenie bude realizované cez MU, RIČ, 

ktorý prisľúbil súčinnosť a hĺbkové odborné posúdenie (v termíne 7.-11.12.2020). 

S výsledkom bude komisia oboznámená zaslaním prílohy, najneskôr na nasledujúcej KKaM. 

Zateplenie DK ZH je prioritou pre investície KZP pre rok 2021, pričom v prípade, že bude 

vyhlásená výzva a možnosť uchádzať sa o mimorozpočtové zdroje a KZP bude úspešné, 

nevyčerpané finančné prostriedky bude tak možné použiť na ďalšie z investičných priorít 

KZP (kúpa auta, projektová dokumentácia a pod.), ktoré v rozpočte nie sú zahrnuté.  

 

Úloha pre KZP (presunutá z minulej KKaM): Na ďalšiu KKaM predložiť správu o stave 

projektovej dokumentácie na zateplenie DK ZH a rozsah potrebných úprav v PD.  

 

KZP pripravuje Koncepciu KZP, s ktorou bude KKaM oboznámená rovnako na prvom  
zasadaní 2021.  
 

Bežné príjmy a výdaje KZP – údaje v návrhu rozpočtu na r. 2021 sú čerpané zo 

septembrových materiálov, nakoľko sa však situácia zmenila, v návrhu rozpočtu je potrebné 

urobiť nasledovné zmeny: 

- príjmy KZP pre rok 2021 znížiť v návrhu rozpočtu z 340 000,- eur na sumu 

200 000,- eur (=očakávaný príjem za r. 2020 v septembri 2020; reálny príjem bude 

ešte nižší).  

- Premenovať položku 6.3 pre KZP „Letné dni Petržalky“ v objeme 38 000,- eur na 

„Dni Petržalky“, ktoré z rozpočtu 6.3 omylom vypadli. 

Využitie týchto prostriedkov a plán mestsko-časneho podujatia so sériou 

sprievodných aktivít bude predmetom rokovania prvej komisie v roku 2021, na ktorú 

KZP s RKaŠ pripraví návrh realizácie.  

Navýšenie rozpočtu pre Dni Petržalky (DP) v rozpočte RKaŠ – Ľ. Pastorová upozornila 

na skutočnosť, že  DP vypadli tiež z rozpočtu RKaS, keďže sa v roku 2020 nerealizovali 

a rozpočet referátu bol navýšený približne o rovnakú sumu na dotáciu veľkých športových 

klubov, čím táto skutočnosť ostala do finalizácie Návrhu rozpočtu nepovšimnutá. L. 

Ovečková uviedla, že p. starosta bol oboznámený o tejto skutočnosti a uznesením komisie je 

možné sumu na DP do rozpočtu RKaŠ vrátiť, t.j. navýšiť rozpočet o potrebnú čiastku. L. 

Pastorová uviedla, že sa jedná o sumu 50 000,- eur. V prípade, že by sa tak nestalo, referát 

by nemohol robiť Vianočné trhy alebo ďalšie plánované programy.  

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  predložené 
informácie o návrhu rozpočtu na kapitolu 6.3   a    ž i a d a   príslušný útvar 
MU (FO) o zapracovanie zmien v Návrhu rozpočtu:  

- navýšiť kapitolu 6.3. pre RKaŠ o 50 000,- na účel mestsko-časného podujatia Dni 
Petržalky; 



 

- znížiť navrhované príjmy (340 000,- eur) KZP pre rok 2021; 

  a   o d p o r ú č a   miestnemu zastupiteľstvu  s c h v  á l i ť   Návrh 
rozpočtu s týmito úpravami.   

Hlasovanie: Prítomných: 7                      Za:  6          Proti:        0       Zdržal sa:       1 

Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

Vedúca RKaŠ navrhla, vzhľadom na pokročilý čas rokovania, aby sa jeden bod najbližšej 

KKaM venoval všetkým kultúrnym mestsko-časným programovým blokom pre rok 2021 

(rozpočtová kapitola 6.3). V skratke uviedla predstavu pre prvú časť roka 2021, kde okrem 

Maškarného plesu to mali byť práve Dni Petržalky, ktoré vypadli omylom z rozpočtu. Začiatok 

DP by sme chceli rámcovať  Dňom Zeme (22.4.) novým – celodenným mestsko-časným 

podujatím okolo témy ekológie s prezentáciou zelenej Petržalky a ekologických projektov, 

beh so štartovným na čistenie Chorvátskeho ramena, jarné upratovanie, eko-festival, koncert 

a pod.. Nasledovať by mali klasické športové súťaže žiakov petržalských ZŠ (referát športu), 

s podujatím pre deti na MDD (možná forma spolupráce s Na palube jednorožca) 

a vrcholením na galaprograme DP (avšak v menšom vydaní ako po minulé roky). 

Premostenie na kultúrne leto/ letné dni Petržalky príp. spojenie toho najlepšieho z oboch 

konceptov bude predmetom dramaturgickej porady. Ľ Pastorová tiež uviedla, že v r. 2021 by 

sa referát chcel prioritne zaujímať o situáciu ohľadom pamätihodností Petržalky, nakoľko sa 

táto téma dlhodobo odsúva a v súčasnosti je možné na opravu získať aj mimorozpočtové 

zdroje.  

Úloha pre RKaŠ a KZP: Po programovej porade predložia koncept DP vs. LDP a ostatných 
programových blokov 2021 na rokovanie prvej komisii v 2021 + plán participácie na 
riešenie DKL. 

Úloha pre RKaŠ: Zvolať v dec.2020/ januári 2021 PS - Pamätihodnosti Petržalky. 

 

K bodu 7/ Miestna knižnica Petržalka – revitalizácia pobočiek na Valilovej 24 a 26 

Úvod do témy revitalizácie „Vaviloviek“ predstavila riaditeľka MKP, K. Bergerová, ktorá 

následne predstavila svojho hosťa, architekta M. Hudeca.  Ten sa ujal prezentácie 

overovacej štúdie projektu revitalizácie, prezentoval tiež spôsob spracovania štúdie, 

problematické bloky v priestoroch, rozsah nevyhnutnej rekonštrukcie a návrhy priestorových 

riešení v alternatívach. Overovacia štúdia vychádzala z analýzy i prieskumu záujmov 

a potrieb ako obyvateľov v danej zóne, tak návštevníkov týchto pobočiek MKP. Celkovo sa 

revitalizácia týka plochy vo veľkosti 600m2 (pobočka V24 + V 26 obe poschodia), pričom 

odhadovaná suma na revitalizáciu je vo výške 165 tis. eur. Vyhotovenie projektovej 

dokumentácie je navyše 18 tis. eur.. V súčasnosti je možné uchádzať sa o projekt 

revitalizácie priestorov knižníc, maximálna suma grantu je vo výške 100 tis. pričom je 

povinná 20% spoluúčasť. Aktuálne má MKP v návrhu rozpočtu kapitálky vo výške 25 tis. eur.  

P. riaditeľka avizovala záujem uchádzať sa o mimorozpočtové zdroje, pričom by ale 

v prípade úspechu potrebovala potrebnú sumu dofinancovať. L. Ovečková avizovala, že 

mimorozpočtové zdroje získané pre plánované investície MČ má záujem podporovať 

zabezpečením potrebného spolufinancovania, až do výšky sumy získaných 



 

mimorozpočtových zdrojov pre MČ. V takomto prípade by MKP mohla počítať so 

spolufinancovaní a príp. potrebným dofinancovaním projektu.  Riaditeľka MKP informovala 

ešte o čerpaní kapitálok za r. 2020 – nemali žiadne kapitálky. 

Komisia kultúry a mládeže vzala na vedomie stav a možné plány realizácie pozitívne a účasť 

na projektoch MKP odporučila.  

 

K bodu 8/ RKaS – programový blok: Vianočná Petržalka – info + programový plán 

na rok 2021 

Tento bod bol čiastočne riešený v rámci bodu 6, ďalšie rokovanie o programovom pláne na r. 

2021 bolo presunuté na ďalšie rokovanie KKaM. Počet prítomných členov klesol na 6. 

 

K bodu 9/ Koncepcia práce s mládežou – informácia s prezentáciou 

Oblasť práce s mládežou vecne prináleží komisii kultúry a mládeže, preto bol zaradený tento 

bod programu, s cieľom informovať o pláne vytvoriť koncepciu. Základné info  

odprezentovala Ľ. Pastorová, doplnila ju L. Ovečková. Napriek tomu, že sa deťom a mládeži 

venujú viaceré organizácie, MČ s nimi nijako zvlášť nespolupracuje a ich rozsah práce 

nemonitoruje. Tým neevidujeme ako MČ ani aktuálne potreby tejto cieľovej skupiny, prácu 

s mládežou nemá v agende nijaký konkrétny útvar, čiastkovo deti a mládež zahŕňa školstvo, 

čiastkovo sociálne oddelenie, čiastkovo kultúra alebo šport. MČ je komunikačne pripravená 

na túto cieľovú skupinu, rovnako MČ podporila novovznikajúcu platformu „Petržalský 

mládežnícky parlament“, ale stále chýba Koncepcia práce s mládežou a koordinátor práce 

s mládežou. Zámer vypracovať koncepciu sme sa pokúšali finančne pokryť uchádzaním sa 

o mimorozpočtové zdroje, čo však nebolo úspešné. V súčasnosti je MČ zastúpená na 

školení pre samosprávy pre prácu s mládežou Ľ. Pastorovou a M. Polešanským. V diskusii 

zaznela rovnako požiadavka mať koordinátora pre prácu s komunitami vo všeobecnosti, kde 

mládež tvorí významnú časť. Rozšírením takejto pracovnej pozície aj na komunity by už 

mohol byť naplnený plný úväzok, pričom prácou takéhoto koordinátora by mala byť aj 

participácia na príprave Koncepcie práce s mládežou, čím by sa ušetril čas aj nadviazané 

vzťahy s organizáciami získanými pri prieskumoch a diskusiách s dôležitými aktérmi. MČ je 

momentálne nastavená viac na externé spracovanie koncepcie, niektorí poslanci však 

avizovali ochotu finančne sa podieľať na vytvorení takéhoto pracovného miesta zo svojej 

poslaneckej priority. Po diskusii členovia komisie prijali k bodu uznesenie. 

Uznesenie:  Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e    predkladaný zámer 

vypracovať Koncepciu práce s mládežou a  o d p o r ú č a prijať do pracovného pomeru 

koordinátora pre prácu s komunitami a mládežou.  

Hlasovanie: Prítomných: 6                            Za:  6        Proti:   0       Zdržal sa:  0 

Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

 



 

K bodu 10/ Rôzne  Koncepcia mediálnej stratégie 

 

L. Kačírek uviedol materiál koncepcie mediálnej stratégie, ako materiál referátu komunikácie 

s verejnosťou, ktorý bol konzultovaný a pripomienkovaný Mediálnou radou. Nakoľko sa 

nejedná sa o Mediálnu stratégiu Mestskej časti, ale len o vnútorný dokument RKsV, ktorý 

mapuje aktuálne formy komunikácie a pomenúva komunikačné princípy a ciele, materiál sa 

predkladá komisii a zastupiteľstvu len na vedomie. Po  diskusii komisia o návrhu hlasovala, 

kvórum bolo znížené na 6 hlasov. 

 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže  b e r i e   n a   v e d o m i e  Koncepciu mediálnej 
stratégie  a  o d p o r ú č a  miestnemu zastupiteľstvu  predložený materiál     
v z i a ť   n a   v e d o m i e. 

 

Hlasovanie: Prítomných: 6                            Za:  5        Proti:   0       Zdržal sa:  1 

Záver:  Uznesenie bolo schválené. 

 

 

Členovia komisie nemali ďalšie podnety do programu, zasadnutie komisie bolo ukončené. 

 

 

Zapísala:  Ľudmila Pastorová, tajomníčka komisie 

Schválila:  Miroslava Makovníková-Mosná, predsedníčka komisie     

 

 


